



ECC
DENETİM

MEVZUAT SİRKÜLERİ

2022/64 18/07/2022

İLETİŞİM BİLGİLERİ

ADRES:
İçerenköy Çayır Cad. Nehir
Plaza No:9/25
34752 Ataşehir- İstanbul

TELEFON:
0216 213 0550

WEB SİTESİ:
www.eccdenetim.com

E-POSTA:
sirkuler@eccdenetim.com

ECC Denetim is collaborating
with [Andersen Global](#) in Turkey

2022 Güncellenen Yemek ve Yol Yardımları Tutarları

8 Temmuz 2022 tarihli Resmi Gazete'de yayınlanan 5799 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ile çalışanlara yemek ve yol yardımlarına ilişkin gelir vergisinden istisna tutarlara ilişkin hadler %50 oranında yükseltilmiştir. Buna göre 34 TL olan günlük yemek yardımı tutarı 51 TL +KDV (KDV dahil 55,08 TL) olarak yeniden belirlenmiştir.

Söz konusu istisna, Gelir Vergisi Kanunu'nun 23'üncü maddesinin 8 ve 10 numaralı fıkralarında aşağıdaki şekilde düzenlenmiştir.

“Altıncı Bölüm - Mütferrik İstisnalar
Ücretlerde:

Madde 23 – Aşağıda yazılı ücretler Gelir Vergisinden istisna edilmiştir.

...

8. (Değişik: 25/5/1995-4108/16 md.) Hizmet erbabına işverenlerce yemek verilmek suretiyle sağlanan menfaatler (işverenlerce, işyerinde veya müstemilatında yemek verilmeyen durumlarda çalışan günlere ait bir günlük yemek bedelinin 6.000.000 lirayı (6 Yeni Türk Lirası) **(51 TL)** aşmaması ve buna ilişkin ödemenin yemek verme hizmetini sağlayan mükelleflere yapılması şarttır. Ödemenin bu tutarı aşması halinde, aşan kısım ile hizmet erbabına yemek bedeli olarak nakden yapılan ödemeler ve bu amaçla sağlanan menfaatler ücret olarak vergilendirilir.);

..

10. Hizmet erbabının toplu olarak işyerlerine gidip gelmelerini sağlamak maksadıyla işverenler tarafından yapılan taşıma giderleri (Ek parantez içi hüküm:5/12/2019-7194/11 md.) (işverenlerce taşıma hizmeti verilmeyen durumlarda, çalışan günlere ait bir günlük ulaşım bedelinin 10 Türk lirasını **(25,50)** aşmaması ve buna ilişkin ödemenin toplu taşıma kartı, bileti veya bu amaçla kullanılan ödeme araçlarının temini şeklinde yapılması şarttır. Ödemenin bu tutarı aşması hâlinde aşan kısım ile hizmet erbabına ulaşım bedeli olarak nakden yapılan ödemeler ve bu amaçla sağlanan menfaatler ücret olarak vergilendirilir. Bu istisnanın uygulanmasına ilişkin usul ve esasları belirlemeye Hazine ve Maliye Bakanlığı yetkilidir.);”

Öte yandan, GVK md. 23/8 ve md.23/10'a ilişkin 2022 yılı için geçerli parasal hadler, daha önceden 317 nolu Gelir Vergisi Kanunu Genel Tebliğ ile yeniden değerlendirme oranı çerçevesinde artırılarak belirlenmişti. 2022 yılı için geçerli olan hadler aşağıdaki gibidir.

Açıklama	Gelir Vergisi Kanunu'nun Dayanak Maddesi	2022 Ocak – Haziran Dönemi Parasal Had (TL)	2022 Temmuz – Aralık Dönemi Parasal Had (TL)
Belirleyen Düzenleme		317 sıra nolu Gelir Vergisi Genel Tebliği	5799 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı
Çalışanlara yemek yardımı - günlük tutar, kişi başı	Md.23/8	Günlük rakam 34 TL (KDV hariç)	Günlük rakam 51 TL (KDV hariç)
Çalışana işe gidip gelmesi için sağlanan yol yardımı - günlük tutar, kişi başı	Md. 23/10	Günlük rakam 17 TL (KDV hariç)	Günlük rakam 25,50 TL (KDV hariç)

Diğer taraftan, 2022 yılına ilişkin diğer Gelir Vergisi Hadlerinde, (araç kiralama vb ile tarife rakamları) bir değişiklik yapılmamıştır. Bu nedenle söz konusu hadlerle ilgili olarak 2022/01 numaralı Şirkülerimizdeki açıklamalar geçerliliğini korumaktadır.

Yararlı olması dileklerimizle.

Saygılarımızla,

Dr. Celal Çelik
Yeminli Mali Müşavir

Ek: 5799 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı

8 Temmuz 2022 CUMA

Resmî Gazete

Sayı : 31890

CUMHURBAŞKANI KARARI**Karar Sayısı: 5799**

193 sayılı Gelir Vergisi Kanununun 23 üncü maddesinde yer alan tutarlarla ilgili ekli Kararın yürürlüğe konulmasına, mezkûr Kanunun mükerrer 123 üncü maddesi gereğince karar verilmiştir.

7 Temmuz 2022

Recep Tayyip ERDOĞAN
CUMHURBAŞKANI**7/7/2022 TARİHLİ VE 5799 SAYILI CUMHURBAŞKANI KARARININ EKİ
KARAR**

MADDE 1- (1) 31/12/1960 tarihli ve 193 sayılı Gelir Vergisi Kanununun 23 üncü maddesinin birinci fıkrasının (8) numaralı bendinde yer alan tutar 51 TL olarak, (10) numaralı bendinde yer alan tutar 25,50 TL olarak yeniden belirlenmiştir.

MADDE 2- (1) Bu Karar, 1/7/2022 tarihinden geçerli olmak üzere yayımı tarihinde yürürlüğe girer.

MADDE 3- (1) Bu Karar hükümlerini Hazine ve Maliye Bakanı yürütür.